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NADTITULEK: Psychologie
U přijímaček na psychologii uspěje asi jen desetina uchazečů. HN letos do svého žebříčku zařadily čtyři školy, které
studium tohoto atraktivního oboru nabízejí: Filozofickou fakultu na Univerzitě Palackého v Olomouci, Pedagogickou
fakultu Karlovy univerzity v Praze a dvě fakulty brněnské Masarykovy univerzity, kde se psychologie vyučuje: Fakultu
sociálních studií a Filozofickou fakultu. Věda zabývající se studiem lidských duševních pochodů se dá studovat ještě
na Filozofické fakultě Univerzity Karlovy, odtud jsme však letos nedostali srovnatelná data, a proto letos ve srovnání
chybí. Loni však FF UK skončila druhá.
Ze čtyř letos posuzovaných škol je psychologie nejlepší v Brně. Na druhém místě skončila Pedagogická fakulta UK,
kterou jsme do srovnání zařadili letos poprvé.
Nejvíce lidí se zapíše na UK
Nejmenší šanci na přijetí mají uchazeči o studium psychologie na FSS v Brně. Loni tu odmítli 90 procent těch, kteří přišli
ke zkouškám. Nejvíce lidí, asi 15 procent přihlášených, berou na pražské Pedagogické fakultě UK.
Tato škola vede i v tom, kolik přijatých se skutečně zapíše - je to 96 procent studentů. Poměr přijatých a zapsaných
se přes hranici 90 procent přehoupl i na psychologii vyučované v Olomouci a Filozofické fakultě Masarykovy univerzity.
Ukazuje to na prestiž oboru - pokud už hustým sítem přijímacích zkoušek někdo projde, zpravidla se pak i ke studiu
skutečně zapíše.
Vítěz žebříčku, brněnská Fakulta sociálních studií, je v tomto ohledu poslední. Index si tu u zápisu vyzvedne jen 58
procent přijatých.
Největší šanci vycestovat alespoň na jeden semestr do zahraničí mají posluchači psychologie v Olomouci (6,7 procenta
studentů). Nejméně je to na Filozofické fakultě Masarykovy univerzity (dvě procenta).
Tato brněnská fakulta, která celkově skončila na posledním místě, vede například v tom, kolik má docentů do 40 let a
profesorů do 50 let. Takových pracovníků tu mají 16 procent. Pokud se má škola zdravě rozvíjet, měla by dbát na to,
aby na ní mladí akademici působili.
V podílu doktorandů vede zase Pedagogická fakulta UK. Mají tu pětinu posluchačů postgraduálního studia. Na ostatních
sledovaných školách poměr doktorandů osciluje mezi sedmi až patnácti procenty.
Ve vědě vede brněnská FSS
Kategorii Věda letos s přehledem ovládla brněnská Fakulta sociálních studií. Na jednoho akademika tu připadá asi
patnáct vědeckých výstupů za rok. Ve srovnání s tím mají ostatní sledované školy vědecké výsledky jen minimální.
Například na Pedagogické fakultě UK loni osmnáct zde působících akademiků vyprodukovalo osmadvacet vědeckých
výstupů.
HN při hodnocení vědy vycházely z údajů Rady vlády pro vědu a výzkum za rok 2009. Rada sleduje například články
v prestižních periodikách zařazených do databáze Web of Science.
Nějaký průzkum mezi absolventy o tom, jak se jim daří najít práci a jak byli spokojeni s výukou, si dělají všechny
sledované školy. Z brněnské Fakulty sociálních studií pokračuje v oboru 70 procent absolventů a jejich nástupní plat
činí 23 400 korun. Psychologii se v praxi věnuje i 95 procent těch, co vystudovali Univerzitu Palackého. Ti vydělávají
mezi 25 - 40 tisíci hrubého.
Anketa
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Kde v Česku lze podle vás nalézt nejkvalitnější výuku psychologie?
Jana Zapletalová
Institut pedagogicko-psychologického poradenství
Mám velmi dobrou zkušenost s pedagogickou fakultou na katedře pedagogické a školní psychologie v Praze. Těm bych
dala jedničku. Druhá fakulta sociálních studií Brno, protože jsou velmi flexibilní a reagují na to, co se děje v Evropě, pak
filozofická fakulta Brno, pak filozofická fakulta Olomouc a nakonec filozofická fakulta v Ostravě.
Jaroslav Šturma
předseda Českomoravské psychologické společnosti
Všechny akreditované fakulty, tedy dvě v Praze, dvě v Brně a jedna v Olomouci, svůj základní úkol plní. Nelze být
psychologem napůl, člověk musí vystudovat psychologii, kde nabere určité poznatky, ale poté minimálně dva až tři roky
musí pod supervizí někoho staršího nabírat praxi. A myslím si, že jsme plně srovnatelní s Evropou. Situace se zlepšila
díky programu Erasmus, kdy studenti mohou odcestovat v rámci školy do ciziny a nabírat cenné poznatky tam.
Petr Goldmann
prezident asociace klinických psychologů
Vyučuji na katedře psychologie na Pedagogické fakultě UK. Zdejší absolventi bývají velmi dobře připraveni například
pro činnost školního psychologa. Potom lze říci, že poměrně dobře pro práci psychologa ve zdravotnictví vycházejí
připraveni absolventi Palackého univerzity v Olomouci a univerzity v Brně - sice díky jejich velmi dobrému sepětí s praxí.
V Olomouci vždy dbali na reflexi toho, co student při praxích zažil a jaké měl zkušenosti


